
Izvještaj o radu Kabineta predsjednika Opštine Budva

U skladu  sa  odredbama  Zakona  o  lokalnoj  samoupravi,  Statuta  opštine  Budva  i 
Odluke o organizaciji i načinu rada organa lokalne uprave, predsjednik Opštine Budva 
je  u  toku  2013.  godine,  obavljao  sve  poslove  iz  domena  svoje  nadležnosti.  Radi 
jednostavnijeg prikaza izvršenih poslova i aktivnosti  predsjednika Opštine Budva i 
službe  Kabineta  predsjednika,  iste  ćemo  prikazati  kroz  ostvarivanje  normativne, 
izvršne i nadzorne funkcije predsjednika Opštine, kao i organizacionih, protokolarnih 
i poslova vezanih za odnose s javnošću.

Normativna funkcija
U  cilju  ostvarenja  normativne  funkcije,  predsjednik  Opštine  je  usmjeravao  rad 
nadležnih  organa  lokalne  uprave  i  učestvovao  u  finalnoj  pripremi  akata  koji  su 
upućivani Skupštini na usvajanje.

Predsjednik Lazar Rađenović  je,  u  toku 2013.  godine,  predložio Skupštini  opštine 
Budva na usvajanje ukupno 142 akta i to: 62 odluke, 49 rješenja, 20 zaključaka, 1 
program, Plan postavljanja privremenih objekata za teritoriju opštine Budva za period 
od 1. aprila 2013. do 31 decembra 2015. godine, 5 Statuta i uputio na razmatranje 4 
godišnja izvještaja o radu državnih organa (školske ustanove)  koji  imaju sjedište u 
Budvi.

Usvajanje ovih akata omogućilo je redovno funkcionisanje lokalne samouprave, od 
kojih je većina bila predviđena Programom rada Skupštine opštine za 2013. godinu, 
dok  je  jedan  dio  istih  usvojen  u  cilju  usklađivanja  opštinskih  akata  sa  novim 
zakonskim propisima. 

Predsjednik  Opštine  Budva,  Lazar  Rađenović,  je  u  okviru  poslova  iz  svoje 
nadležnosti, u normativnom dijelu, u saradnji sa nadležnim organima lokalne uprave 
donosio  i  druga  akta  (  Pravilnike,  Odluke  i  Uputstva),  kao  i  akte  potrebne  za 
izvršavanje skupštinskih odluka. Takođe, predsjednik  je davao mišljenja o predlogu 
akata  koje  Skupštini  podnose  drugi  predlagači  i  mišljenja  o  podnesenim 
amandmanima na predloge skupštinskih akata. 

Izvršna i nadzorna funkcija
U vršenju izvršne funkcije, predsjednik Opštine je usklađivao i usmjeravao rad organa 
lokalne  uprave  u  cilju  efikasnijeg  ostvarivanja  njihovih  poslova,  pratio  izvršenje 
Budžeta  za  2013.  godinu.  Posebno  je  važno  istaći  da  je  od  01.01.2013.godine  u 
potpunosti  počelo  da  se  primenjuje  Uputstvo  o  radu  trezora,  akt  koji  je  donio 
predsjednik krajem 2012.godine, a čijom primjenom se obezbeđuje potpuna finasijska 
disciplina i kontrola.

Takođe,  predsjednik  je  donosio  odluke  o  pokretanju  postupaka  javnih  nabavki  u 
skladu  sa  Planom  javnih  nabavki.  Takođe,  predsjednik  je  donosio  Rješenja  o 



formiranju  Komisije  za  ocjenu,  pregled  i  vrednovanje  ponuda,  kao  i  Rješenja  o 
korišćenju sredstava budžetske rezerve.

Lazar  Rađenović,  predsjednik  Opštine  Budva,  redovno  je  održavao  sastanke  sa 
članovima rukovodstva,  na  kojima  su  se  podnosili  predlozi  i  sugestije,  uputstva  i 
smjernice radi efikasnijeg obavljanja poslova koje vrše, kao i radi praćenja realizacije 
investicionih  projekata  Opštine.  Posebna  pažnja  bila  je  usmjerena  na  realizaciju 
projekta- izgradnja sistema za prečišćavanje otpadnih voda, koji Opština realizuje sa 
kompanijom WTE Wassertechnik iz Esena, pa su se na ovu temu redovno održavali 
sastanci radi što efikasnike koordinacije i usklađivanja aktivnosti svih subjekata koji 
učestvuju u realizaciji ovog kapitalnog projekta. 
S  tim u  vezi  treba  napomenuti,  da  je  predsjednik  Rješenjem formirao  mješovitu 
Komisiju,  sastavljenu od najviših predstavnika opštinskih organa, kompanije WTE 
Wassertechnik  i  direktora  „Vodovoda Budva” doo,  koji  su  imali  zadatak da  izade 
sistem tarifiranja i model prikupljanja sredstava za otplatu kredita po ovom DBFO 
ugovoru, kako bi se kreditne obaveze redovno izmirivale, a prouzrokovani nameti bili 
pravični i održivi za naše  građane i privrednike.

Takođe,  predsjednik  Rađenović  je  održao  prijemne  sastanke  sa  velikim  brojem 
predstavnika stranih investicionih kompanija, iz najjačih ekonomija svijeta, kao što su 
Kina, Amerika, Rusija, Turska. Treba svakako istaknuti princa iz Abu Dabija, koji je 
tokom godine više puta boravio u Budvi,  kao i  predsjednika kompanije Damac iz 
Dubaija, koja jedna od vodećih kako u Dubaiju tako i šire, s obzirom na to, da svoje 
investicione projekte realizuju po cijelom svijetu.

Predsjednik,  potpredsjednik opštine i  glavni administrator su održavali  sastanke sa 
predsjednikom Skupštine opštine Budva, u cilju upoznavanja sa predlozima akata koji 
su u pripremi za sjednice Skupštine opštine.
Predsjednik Opštine je, u skladu sa potrebama, održavao i sastanke sa direktorima 
javnih  ustanova  i  preduzeća  čiji  je  osnivač  Opština  Budva,  a  koji  su  u  stalnoj 
komunikaciji sa sekretarima Sekretarijata koji vrše nadzor nad radom tih službi.

Godine u kojima je vođena restriktivna politika usmjerena na konsolidaciju računa 
trezora  Opštine,  dale  su  razultat,  koji  se  najbolje  ogleda  kroz  činjenicu  da  je  na 
samom  početku  godine  deblokiran  račun  trezora.  Time  je  omogućeno  da  se 
utvrđenim  smjerniciama  upravljanja  dugom  i  redovnim  servisiranjem  dospjelih 
obaveza uspostavi finansijska stabilnost Opštine.
S tim u vezi,  važno je napomenuti da je na poziv Svjetske banke, urađena MFSA 
analiza  (samoprocjena  opštinskih  finansija)  za  period  2008-2011.godine,  čime  je 
Opština Budva postala dio projekta koji Svjetska banka realizuje u saradnji sa vladom 
Austrije (World Bank Institute-Austria Urban Partnership Program).
Tim povodom je u januaru 2013. godine u Beču održan Samit gradonačenika (Mayors 
and City Leaders Dialogue), na kojem je učestvovao predsjednik Lazar Rađenović, 
kada su predstavnici Svjetske banke Opštinu Budva predstavili kao grad sa ogromnim 



potencijalom, ali i kao grad koji je, u odnosu na druge gradove-učesnike pomenutog 
projekta,  za  najkraći  period  postigao  najvidljivije  rezultate  u  oblasti  upravljanja 
finansijama. Naime, na Samitu je Budva istaknuta kao primjer najbolje prakse na tom 
polju, s obzirom na to da je, restriktivnom politikom usmjerenom na konsolidaciju 
računa  trezora  Opštine,  za  izuzetno  kratak  period  umanjila  dugove,  postigla 
finansijsku  stabilnost  i  povratila  povoljnu  klimu  i  ambijent  za  otvaranje  novog 
investicionog ciklusa.

Predsjednik Opštine je donosio rješenja o formiranju radnih tijela i komisija kojima je 
omogućeno  izvršavanje  akata  Skupštine,  sprovođenje  procedure  tendera  i  vršenje 
izvršne  funkcije.  Među  radnim  tijelima  svakako  treba  izdvojiti  opštinsko 
Koordinaciono tijelo za pripremu i praćenje turističke sezone kojim rukovodi Lazar 
Rađenović predsjednik, a u čijem su sastavu svi relevantni subjekti, koji na direktan ili 
indirektan način učestvuju u kreiranju i boljoj realizaciji turističke ponude. Ovo tijelo 
je  prošle  godine  u  značajnoj  mjeri  doprinijelo  rješavanju  problema i  unapređenju 
turističke ponude na Budvanskoj rivijeri.
U skladu sa tim, formiran je i mještoviti Radni tim za praćenje turističke sezone 2013. 
godine,  kojim  koordinira  potredsjednik  Opštine  Milan  Vučinić,  sa  zadatkom  da 
zajedničkim, usklađenim aktivnostima svi organi uprave, javna preduzeća i službe u 
okviru svojih nadležnosti  preuzmu potrebne aktivnosti  i  radnje  u cilju  otklanjanja 
uočenih nedostataka prije i tokom ljetnje turističke sezone.
U  cilju  širenja  turističke  ponude  i  obogaćivanja  turističko-kulturnih  sadržaja  na 
teritoriji opštine Budva i teritoriji Crne Gore, ali u namjeri da se jačanjem ponude 
privuku novi  turisti  i  da  se  na  taj  način  obratimo novim i  drugačijim turističkim 
tržištima,  predsjednik  Opštine  Budva  osnovao  je  i  Radnu  grupu  za  pripremu 
Programa festivala i drugih manifestacija na teritoriji opštine Budva za period 2014.-
2019. godine, koju čine relevantni predstavnici privatnog i javnog sektora, koji mogu 
doprinijeti  kreiranju  kvalitetnog  programa  promocije  i  afirmacije  Budve  i  njenog 
turističkog proizvoda. Zadaci ove radne grupe ogledaju se u pripremi sveobuhvatnog 
Kalendara  manifestacija  za  navedeni  period,  koji  će  biti  koncipiran  u  skladu  sa 
strukturom  gostiju  koji  posjećuju  Budvu  i  u  skladu  sa  značajem  tradicionalnih 
manifestacija i festivala. Cilj Radne grupe jeste da se kreira slika svega onoga što će 
činiti Budvu od programa dočeka Nove godine, zajedno sa svim manifestacijama koje 
su  vremenom  postale  tradicionalne,  ali  i  sa  naglaskom  na  potencijalnom 
modifikovanju  nekih  od  njih  i  uvođenju  novih,  što  bi  Budvi  donijelo  dva  nova 
kvaliteta:  veći  stepen zadovoljstva gostiju i  veću ocjenu kvaliteta turističke ponude 
grada kada su u pitanju manifestacije, kao i program festivala i manifestacija koji će 
doprinijeti privlačenju većeg broja turista.

Kada  govorimo  o  unapređenju  turističkog  proizvoda,  organizatori  Novosadskog 
festivala  EXIT  uputili  su  predsjedniku  Opštine  Budva  inicijativu  da  se  dio  ovog 
festivala održava u Budvi, na plaži Jaz. Nakon uspješnih pregovora, predsjednik Lazar 
Rađenović  potpisao  je  02.  decembra  2013.  godine,  u  Novom Sadu,  Sporazum o 
saradnji  sa  EXIT  Timom.  Predmet  saradnje  ovog  Sporazuma  podrazumijeva 



organizaciju  međunarodnog muzičkog festivala  (EXIT-a)  od 15.  do 17.  jula  2014. 
godine u Budvi, na lokaciji Jaz, u organizaciji Opštine Budva i EXIT Tima.
Istog dana, održana je konferencija za novinare kojoj su prisustvovali gradonačelnik 
Novog Sada, Miloš Vučević, predsjednik Opštine Budva, Lazar Rađenović i strateški 
direktor EXIT festivala, Dušan Kovačević, kada je najavljen novi inovativni koncept 
15-og izdanja EXIT festivala. 
Važno je napomenuti da navedeni Sporazum ima podršku i od samog grada Novog 
Sada i  njegovog gradonačelnika,   Miloša Vučevića,  čime su naše  dvije  opštine još 
jednom  učvrstile  svoje  tradicionalno  prijateljske  veze  i  napravile  korak  dalje  ka 
inteziviranju  saradnje,  s  ciljem  njegovanja  i  unapređenja  odnosa,  koje  je  oduvjek 
karakterisao visok stepen međusobnog razumijevanja i uvažavanja.
Takođe,  u  agendi  susreta  premijera  Crne  Gore  i  Srbije,  jedna  od  tema  i  dokaza 
uspostavljanja i jačanja veza među našim državama upravo je i realizacija zajedničkog 
festivala,  čime se Budva još jednom ističe kao grad koji  povezuje i  spaja države i 
građane.
EXIT  festival  u  prethodnih  sedam  godina  predstavlja  jedan  od  najpopularnijih 
svjetskih  muzičkih  festivala,  po  priznanju  najvećih  svjetskih  medija  (CNN,  BBC, 
Guardian i  dr.)  i  po glasovima svjetske festivalske publike, ali  i  privlači  veliki  broj  
turista iz cijelog svijeta, a pogotovo iz Velike Britanije, Holandije, Australije i zemalja  
regiona. 

Razvoj ruralnog turizma bazira se na održivom razvoju, koji se ogleda u revitalizaciji 
postojeće,  tradicionalne  baštine,  kojoj  se  daje  nova  namjena  –  turistička.  Opština 
Budva je  u 2013.  godini,  u  saradnji  sa  Turističkom organizacijom opštine  Budva, 
započela sa aktivnostima u cilju podsticanja populacije, koju čini seosko stanovništvo, 
da se kroz osmišljene projekte razvijaju ruralna područja na teritoriji naše opštine.
Iz tog razloga, imenovana je Radna grupa, sa zadatkom da osmisli  mehanizam za 
afirmaciju i subvencionisanje preduzetničkih aktivnosti na ruralnom području opštine 
Budva, kojom koordinira potpredsjednik Opštine, Ljubomir Filipović.
Budžetom opštine Budva za 2014. godinu planirana su sredstva u visini 200.000,00 
eura,  predviđena  za  subvencionisanje  seoskih  domaćinstava  sa  teritorije  opštine 
Budva,  koja  će  sprovoditi  aktivnosti  u  skladu  sa  strateškom  planskom 
dokumentacijom,  a  sve  u  cilju  razvoja  i  unapređenja  ruralnog  turizma  i  ruralnih 
proizvoda. Finansiranje razvoja ruralnog turizma na nivou opštine Budva temelji se, 
prije svega, na proširenju turističke ponude, produžetku turističke sezone i očuvanju 
ruralnih područja, a u širem društvenom smislu usmjereno je na očuvanje i zaštitu 
sopstvene kulturne osobenosti.

U  određivanju  prioritenih  projekata  koje  će  se  realizovati  poseban  značaj  je  dat 
projektima kojima se valorizuje bogato kulturno-istorijsko nasleđe našeg grada. Zbog 
toga je   predsjednik Opštine,  Lazar Rađenović,  u novembru 2013.  godine donio 
Odluku o osnivanju Savjeta za obnovu kulturnih dobara na teritoriji opštine Budva. 
Planom rada za 2014. godinu predviđena je obnova nekoliko kulturnih dobara od 



ogromnog značaja za identitet grada, a čija prezentacija posjeduje izuzetan turistički  
potencijal. 
Riječ je o obnovi sledećih kulturnih dobara:

 rimskog mozaika,
 ranohrišćanskih  mozaika,  koji  će  biti  stavljeni  na  mjesto  ranohrišćanske 

bazilike u Starom gradu,
 rimskih termi, 
 antičkih pilona, 
 adaptaciji arheološkog nalazišta u Mirištu, kod Petrovca.

22.  novembra  2013.  godine  potpisan  je  Ugovor  sa  Centrom  za  konzervaciju  i 
arheologiju  iz  Cetinja,  čijom  realizacijom  će  rimski  mozaik  biti  spreman  za 
prezentaciju građanima i turistima već ove turističke sezone. Nadležnoj instituciji date 
su instrukcije da se krene sa izradom elaborata i projekata drugih planiranih obnova 
kulturnih dobara sa teritorije opštine Budva. Pristup radu opštinskog Savjeta, kao i 
centra za konzervaciju i arheologiju iz Cetinja, ali i implementacija najnovijih tehnika 
u radu, garantovaće mobilnost mozaika, što omogućava njihovu prezentaciju i van 
granica Budve i Crne Gore.
Imajući u vidu da kulturni turizam krije ogromni potencijal za razvoj Budve i da će 
mu se u 2014. godini posvetiti naročita pažnja kroz revitalizaciju i obnovu najvažnijih 
spomenika iz antičkog i ranohrišćanskog perioda istorije grada, Budva će kao „antički 
grad” definisati svoj kulturni i obogatiti svoj turistički proizvod u svojstvu „antičke 
Budve”.

Opština Budva, preko svojih nadležnih Sekretarijata, podnosi i sprovodi, veliki broj 
zahtjeva za izuzimanje zemljišta, potrebnog za realizaciju infrastrukturalnih objekata 
koji  predstavljaju  obavezu  komunalnog  opremanja  u  skladu  sa  važećim  planskim 
dokumentima (DUP, LSL, UP i dr).U periodu od 1995 – 2013 godine, podnešen je i  
obrađen veliki broj navedenih zahtjeva i time je Opština Budva došla u posjed novih 
nepokretnosti  čime  je  svakako  uticala  na  uvećanje  svoje  imovine,  kao  i  stvaranju 
uslova za legalizaciju infrastrukturalnih objekata. Riječ je od crika 130.000 m 2 novih 
nepokretnosti.Svakako da je uknjižba navedene imovine pred Upravom za nekretnine 
jedan od najbitnijih segmenata za uspješno okončanje iniciranih zahtjeva i dovođenje 
Opštine Budva u vlasnički posjed (svojinu) na izuzetim nepokretnostima.Imajući u 
vidu značaj uknjižbe novostečene  imovine,  kao i  znatan broj predmeta upućenih 
prema Upravi  za nekretnine – PJ  Budva,  a  koji  nijesu dobili  svoj  konačni  epilog, 
predsjednik Opštine Budva, Lazar RAĐENOVIĆ, imenovao je Komisiju za uknjižbu 
imovine. Zadatak Komisije je da obnovi svaki pojedinačni predmet u periodu od 1995 
–  2013  godine  ukoliko  je  to  moguće,  eventualno  dopuni  sa  nedostajućom 
dokumentacijom,  pripremi  i  ponovo  inicira  zahtjev  za  uknjižbu  prema Upravi  za 
nekretnine – PJ Budva i istraje u postupku sve do upisa prava svojine Opštine Budva 
na izuzetoj imovini. U periodu od osnivanja pa do danas, Komisija je inicirala preko 



četrdesetak pojedinačnih zahtjeva prema Upravi za nekretnine – PJ Budva, a riječ je o 
cca 10.000 m2 zemljišta.

Predsjednik Opštine,  Lazar Rađenović,  je  vršio nadzor nad radom organa lokalne 
uprave u saradnji  sa glavnim administratorom, koji  je neposredno koordinirao rad 
organa lokalne uprave. Nadzor je vršen u komunikaciji sa glavnim administratorom i 
starješinama organa lokalne uprave. 

Egzaktni pokazatelj obima poslova koje je predsjednik Opštine Budva realizovao u 
toku 2013.  godine, su sledeći podaci:
- u djelovodni protokol predsjednika Opštine za 2013. godinu zavedeno je ukupno 

3.876  akata, od čega: 786 odluka i rješenja, 932 ugovora po raznim osnovama i 
sporazuma, i 2518 drugih akata i podnesaka stranaka;

- predsjednik je održao 734 sastanka i primio 294 stranaka;
- u službenim posjetama Opštini  Budva  bio  je  veliki  broj  visokih  diplomatskih 

predstavnika  (ambasadora,  otpravnika  poslova,  konzula,  šefova  međunarodnih 
misija  u  Crnoj  Gori),  a  održan  je  značajan  broj  sastanaka  sa  predstavnicima 
državnih organa.

Organizacioni i protokolarni poslovi
U toku 2013. godine Služba Kabineta predsjednika Opštine (protokol)  ostvarila je 
uspješnu  saradnju  sa  velikim  brojem  subjekata,  prije  svega  sa  diplomatskim 
predstavništvima stranih država i  vlada,  velikim brojem međunarodnih institucija i 
organizacija,  kao  i  sa  organima uprave  na  republičkom nivou,  te  brojnim javnim 
preduzećima  i  ustanovama,  republičkim institucijama i  ustanovama, kao i  velikim 
brojem privrednih preduzeća iz zemlje i inostranstva.

U toku godine za nama, Budva je bila  domaćin značajnim predstavnicima stranih 
drzava i  vlada,  kao i  šefovima stranih misija u Podgorici,  među kojima :  Njegova 
Ekselencija Ambasador Republike Austrije g-din Martin Pamer, Njegova Ekselencija 
Ambasador  Republike  Slovenije  g-din  Vladimir  Gasparič,  Njegova  Ekselencija 
Ambasador  Republike  Slovačke  g-din  František  Lipka,  Njegova  Ekselencija 
Ambasador Njemačke g-din Pius Fišer, Njegova Ekselencija Ambasador Republike 
Mađarske g-din Kristijan Posa, Njegova Ekselencija Ambasador Republike Turske g-
din  Mehmet  Nijazai  Tanilir,  Njegova  Ekselencija  Ambasador  Narodne  Republike 
Kine  g-din  Zhi  Zhaolin,  Njegova  Ekselencija  ambasador  Republike  Italije  g-din 
Vincenco  Del  Monaco,  Njegova  Ekselencija  ambasador  Ruske  Federacije  g-din 
Andrej Nesterenko, Njegova Ekselencija Ambasador Republike Srbije g-din Zoran 
Bingulac,   Njena Ekselencija Ambasador Ukrajine g-đa Oksana Slusarenko, Njena 
Ekselencija  Ambasador  Ujedinjenog Kraljevstva  g-đa  Kejt  Najt  Sends.  Svi  oni  su 



pokazali veliko interesovanje za planirane i tekuće aktivnosti lokalne samouprave, sa 
posebnim akcentom na turizam i kulturu. Napominjemo da su predstavnici Opštine 
Budva  prisustvovali  velikom  broju  svečanosti  koje  strane  misije  u  Podgorici 
organizuju  povodom  najznačajnijih  praznika  svojih  država  i  dobili  posebnu 
zahvalnost od strane Narodne Republike Kine za uspješnu organizaciju Kineske nove 
godine.

U toku 2013. godine potpisan je Sporazum o saradnji sa okrugom Vulong  u Kini čiji 
su predstavnici boravili u Budvi, i tom prilikom se razgovaralo o konkretnim oblicima 
saradnje.  2013.  godine  Skupština  opštine  Vrnjačka  Banja  je  donijela  odluku  o 
uspostavljanju  saradnje  sa  Budvom  i  nadamo  se  da  će,  s  obzirom  na  turistički 
potencijal  ovog grada, i  odbornici  Skupštine opštine Budva donijeti odluku u tom 
pravcu.

Delegacija opštine Budva je prisustvovala mnogobrojnim svečanostima u gradovima 
sa kojima naša lokalna samouprava ima potpisane sporazume o saradnji. Intezivirana 
je korespodencija sa svim gradovima prijateljima iz razloga što nalazimo da u svim 
oblastima postoji prostor za još bolju i uspješniju saradnju.

U našoj  opštini  tokom 2013.  godine održan je  veliki  broj  konferencija,  seminara, 
sajmova, festivala i  raznih drugih manifestacija.  Namjera je bila da svima budemo 
dobri  domaćini,  a  da  smo  u  tome  i  bili  uspješni  pokazuju  mnogobrojna  pisma 
zahvalnosti   koja  nisu samo uobičajena protokolarna  prepiska već zahvalnost za 
uloženi   trud.  Naše  obaveze  najčešće  su  bila  obraćanja  predsjednika  opštine  na 
svečanostima otvaranja i  zatvaranja manifestacija,  nerijetko i  učešće u istim, zatim 
obezbjeđenje transfera za važne goste, obilazak grada i mnogobrojne prezentacije na 
kojima  smo  se  trudili  da  gostima  pokažemo  Budvu  i  upoznamo  ih  sa  njenim 
potencijalima.

Od manifestacija u kojima smo uzeli aktivno učešće izdvajamo 2BS Forum o ulozi 
Crne  Gore  u  izgradnji  bezbjednosnog  okvira  Jugoistočne  Evrope  sa  posebnim 
osvrtom  na  Zapadni  Balkan,  a  sve  u  cilju  pridruživanja  nase  drzave  NATO-u. 
Potrebno je pomenuti i značajnu pomoć koju je lokalna uprava pružila Ministarstvu 
nauke, organizujuci odlazak srednjoškolaca na sve manifestacije koje bi im bile od 
pomoći prilikom odabira buduceg zanimanja ili nastavka školovanja. Bili smo i jedan 
od  značajnih organizatora Foruma univerzitetskih profesora i istraživača Crne Gore i 
Ruske  akademije  nauka.  Finansijski  smo  pomogli  mnogobrojne  manifestacije  iz 
oblasti  zdravstva,  nauke  kulture,  turizma  i  sa  zadovoljstvom možemo reći  da  ne 
postoji  manifestacija  koju  nismo  ispratili  na  najbolji  mogući  način  pružajući  svu 



pomoć iz svoje nadležnosti. Konferencije, forume, kongrese organizovane od strane 
republičkih organa takođe smo ispratili.

Uz gore pomenuta dešavanja, postoji i veliki broj onih koja su vezana za jubileje i 
svečanosti  raznih organizacija,  ustanova, javnih preduzeća koja posluju na teritoriji 
naše države i opštine Budva, kao što su: Dan škole i svečanost povodom polaska u 
školu kao i prijem najmlađih sugrađana i njihovo upoznavanje sa radom opštinskih 
sluzbi, Dan Turističke organizacije opštine Budva, otvaranje „Grad–teatra“, svečano 
otvaranje muzičkih festivala u Petrovcu, proglašenje sportiste godine.

Dali smo pun doprinos organizaciji manifestacija iz domena zabave i sporta kao što 
su  doček  Nove  godine,  Dan  širuna,  Majske  karnevalske  svečanosti  i  veliki  broj 
sportskih dešavanja. Ni u ovoj oblasti ne postoji manifestacija koju nismo podržali 
finansijski, dijelom ili  u potpunosti. Obezbijedili  smo učešće nasim maturantima u 
manifestaciji  Maturski  ples,  čime  su  se  naši  srednjoškolci  pridružili  vršnjacima  iz 
mnogih  evropskih  gradova  u  cilju  postizanja  Ginisovog  rekorda  u  broju  plesnih 
parova.

Povodom  obilježavanja  Dana  opštine  Budva,  22.  novembra,  Služba  Kabineta 
predsjednika  je  organizovala  višednevni  program  u  saradnji  sa  obrazovnim 
ustanovama, javnim ustanovama iz oblasti kulture i brojnim sportskim kolektivima. 
Pripremili  smo  i  prigodan  program  Svečane  sjednice.  Svečanoj  sjednici  je 
prisustvovao predsjednik Crne Gore Filip Vujanović, mnogobrojni ambasadori,  10 
delegacija gradova prijatelja. Svečanoj sjednici su prisustvovali gradonacelnik Ibrahim 
Hadžibajrić (Stari grad Sarajevo), Milos Vučević (Grad Novi Sad) i Tonči Bilić (Grad 
Makarska). Boravak Delegacija je iskorišten za razgovore o proširenju i unapređenju 
saradnje, i sve Delegacije su bile primljene od strane predsjednika opštine. Delegacije 
opštine Budva su prisustvovale svečanostima koje gradovi pobratimi proslavljaju kao 
svoj najznačajniji datum.

Predsjednik Opštine je prisustvovao svečanostima povodom najznačajnijih drzavnih 
praznika 21. maja i 13. jula. Obiljezili smo sve datume vezane za NOB: Paštrovnica,  
Brajići, Čelobrdo... Organizovali smo i odlazak boraca na Tjentiše i Pljevlja povodom 
obilježavanja značajnih datuma NOR-a.

Protokolarne čestitke uvijek su upućivane na vrijeme. Dobili smo veliki broj pisama, 
zahvalnica, čestitki i dr. za organizaciju poslova iz svoje nadležnosti. Raduju svakako 
riječi pohvale upućene od strane zvaničnika Evropske Komisije, stranih ambasada, 
delegacija gradova pobratima...



Predsjednik  se  redovno odazivao pozivima upućenim na  adresu  Opštine  Budva  i 
možemo da tvrdimo da ne postoji  ni  jedna manifestacija  koju nismo ispratili  kao 
dobri domacini  a najvećem broju njih smo pružili i značajnu finansijsku pomoć.

U toku 2013. godine održana je humanitarna akcija čiji je cilj bio nabavka vozila za 
reanimaciju.  Pošto su  prikupljena  sredstva  donirana od strane budvanske privrede 
premašila  očekivanja,  pored  pomenutog  vozila,  nabavljene  su  pametne  table  za 
potrebe srednjoškolskog centra „Danilo Kiš“ i pomoc od 1.000,00 Eura domaćinstvu 
sa  najvećim brojem djece.  Napominjemo da je  akciju  vodio Kabinet  predsjednika 
opštine.

Odnosi s javnošću i građanima

Tokom 2013.  godine nadležni  službenici  u  sklopu Kabineta  predsjednika  Opštine 
Budva  organizovala  je  10  konferencija  za  novinare,  prateći  aktivnosti  nadležnih 
sekretarijata i aktuelne teme. Tri konferencije za novinare u godini za nama održao je i 
predsjednik Opštine Lazar Radjenović,  sa svojim najbližim saradnicima. Službenici 
zaduženi  za  odnose sa javnošću uputili  su  novinarima 52 saopštenja,  organizovali 
davanje  izjava  prilikom  protokolarnih  posjeta  predsjedniku  Opštine,  koordinirali 
davanje  intervjua  na  odredjene teme,odgovarali  na  pitanja  iz  nadležnosti  kabineta, 
organizovali  gostovanja u televizijskim i  radijskim emisijama, posebno u lokalnom 
javnom servisu RTV Budva. 

Aktivno učešće zaposlenih na odnosima sa javnošću evidentno je i u organizovanju 
brojnih dogadjaja koji su se tokom 2013. godine dešavali na teritoriji naše opštine, a 
gdje  je  lokalna  samouprava  imala  ulogu  organizatora,  partnera  u  organizaciji  ili 
pokrovitelja. Izdvajamo otvaranje kancelarije Udruženja žena u TQ centru (projekat 
Menadžerke Opštine), NIS kampus u Bečićima, Sudestival–festival italijanskog filma u 
Maestralu,  VII  Balkanski  kongres  plastične  i  rekonstruktivne  hirurgije,  veliki  broj 
izložbi, tribina, seminara, kongresa i sl. 

Posebno  izdvajamo  „600  godina  od  osnivanja  crkve  Sv.Nikole  u  manastiru 
Praskvica“,  gdje  su  zaposleni  službenici  za  odnose  sa  javnošću  ispratili  svaki  od 
dogadjaja  koji  se  održavao  u  okviru  ove  značajne  proslave,  zatim  promociju 
dokumentarno-igranog filma „Od Kufina do Babina vira“, mlade rediteljke Jovane 
Kentere,  otvaranje  Dječijeg  igrališta  u  naselju  Dubovica  u  Budvi  (projekat 
Menadžerke  Opštine),  i  Dan  opštine  Budva  (projekat  Protokola  Kabineta 
predsjednika), koji je ove godine u sebi objedinio eminentne kulturne dogadjaje.

U 2013. godini Opština Budva je imala 1979 objava u štampanim medijima, 438 u 
elektronskim i 367 na internet portalima. Kada je u pitanju kontekst objava, više od 



70% informacija je bilo upućeno od strane press službe opštine, u cilju informisanja 
javnosti o aktivnostima koje se realizuju u Opštini Budva.

Najviše informacija o aktuelnostima u Budvi bilo je objavljeno na TV Monteni i TV 
Vijesti,  kada  su  u  pitanju  štampani  mediji  prednjače  Vijesti  i  Dan,  dok  je  Portal 
Analitika portal gdje su najčešće objavljivane informacije o Budvi.

Savjetnici  za  odnose  sa  javnošću  su  u  sklopu  svojih  nadležnosti  pružali  podršku 
nadležnim sekretarijatima u organizovanju javnih rasprava, tribina i okruglih stolova i 
prisustvovali  prijemu stranaka kod predsjednika Opštine radi  vođenja evidencije  o 
zahtjevima građanja.


